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PROTOKÓŁ  Nr 3/2024 
posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,   
które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  

 w dniu 30 sierpnia  2024 roku, o godz. 12.00 
 

 
Prowadzący obrady          -  Paweł Górak  – Przewodniczący Komisji 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
7 członków Komisji, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
 
Porządek posiedzenia: 
 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany statutu 
Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu. 
 

2. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 

Porządek obrad został przyjęty. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany statutu Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
powiedziała, że Uchwałą Rady Powiatu nr 226/XXII/2008 z dnia 22 września 2008 roku 
został nadany statut dla Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych. W związku ze zmianą 
struktury organizacyjnej jednostki konieczna jest aktualizacja tego statutu. Zmiana dotyczy: z 
jednoosobowego stanowiska za osobę zarządzającą ruchem utworzony zostanie Zespół 
dwuosobowy ds. Zarządzania Ruchem na drogach powiatowych i gminnych. Zgodnie z 
ustawa prawo o ruchu drogowym organem zarządzającym ruchem na drogach powiatowych 
jest Starosta i z jego upoważnienia w Powiatowym Zarządzie Dróg do chwili obecnej w 
ramach jednego etatu osoba wykonuje te czynności. Z tytułu, że z roku na rok zwiększa się 
zakres spraw, które wpływają do jednostki, a zadaniami osoby Zarządzającej Ruchem na 
drogach powiatowych i gminnych jest sporządzanie i rozpatrywanie projektów stałej i 
czasowej organizacji ruchu, opiniowanie stałej i czasowej organizacji ruchu na drogach 
krajowych i wojewódzkich, wydawanie zezwoleń  na przejazd pojazdów nienormatywnych, 
współpraca z policją itp. 
 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
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Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że radny Filip Chrzanowski zwrócił się na piśmie 
do pani Dyrektor PZDP z prośbą o analizę, jak można poprawić bezpieczeństwo na DP 
3524W w m. Aleksandrów. Chodzi o namalowanie  pasów akustyczno – wibrujących od 
strony Jedli-Letniska i od strony Słupicy, które będą przypominać kierowcom o zbliżaniu się 
do niebezpiecznego skrzyżowania. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że pismo wpłynęło i będzie 
przedmiotem analizy  
 
Przewodniczący Komisji udzielił głosu obecnemu na posiedzeniu Komisji radnemu Filipowi 
Chrzanowskiemu. 
 
Radny Filip Chrzanowski poprosił panią Dyrektor Chojnacką o przeanalizowanie tego 
skrzyżowania i wykonanie pasów akustyczno-wibrujących. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że sprawa już wiele razy 
była analizowana i badana, ale zajmuje się tym Zespół Inżynierii Ruchu Drogowego. Każde 
wprowadzenie nawet pasów akustycznych to jest zmiana w stałej organizacji ruchu, która 
wymaga zaopiniowania na policji. Były już wizje w terenie, były różnego rodzaju propozycje. 
Dodała, że dany projekt wejdzie w życie czy nie , zależy od organu zarządzającego ruchem. 
 
Radny Filip Chrzanowski skierował pytanie do Starosty , mówiąc czy może potraktować to 
jego pismo jako wszczęcie jakiegoś biegu w tej sprawie?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że pismo wpłynęło i bieg 
został nadany i na pewno odpowiedź zostanie złożona. Dlatego wystąpiła z propozycją 
zwiększenia etatu i powołania Zespołu bo osoba, która zajmowała się Inżynierią Ruchu 
Drogowego była 3 tygodnie  nieobecna i spraw się nagromadziło. 
 
Radny Filip Chrzanowski zapytał jeszcze o drzewo na Słupice?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że jest pozytywna decyzja 
ROŚ na wycinkę drzew. 
 
Radny Filip Chrzanowski zapytał również o drogę powiatową, naprawa gwarancyjna przy 
studzience przy kościele? 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że dostała wczoraj 
informacje od Wykonawcy, że naprawili i zrobili. 
 
Radny Filip Chrzanowski podziękował pani Dyrektor Chojnackiej oraz panu Staroście za 
bardzo dobry kontakt z PZDP  i szybka reakcję. 
 
Radna Ewa Tkaczyk poprosiła o sprawdzenie chodnika na odcinku Gózd-Słupica. Dodała, 
że mieszkańcy B ud Niemianowskich  zwracają się z prośbą, czy była by możliwość zrobienia 
przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu drogi powiatowej z Piskornicy i droga Gózd-Słupica?. 
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Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że na pewno sprawdza 
chodnik a co do przejścia dla pieszych to w tej kwestii był radny z gminy. W tej chwili jest 
ograniczenie powstawania przejść dla pieszych, ponieważ w tych miejscach najczęściej 
dochodzi do wypadków. Teraz są robione sugerowane przejścia dla pieszych czyli takie gdzie 
są zawężone krawężniki, w których oni jako Zarząd Drogi uznają, że to będzie bezpieczne 
miejsce, ale nie na zasadzie wyznaczenia tego przejścia, tylko w tym miejscu możesz przejść 
ale najpierw sprawdzić i upewnić się, że nic nie nadjeżdża. Będą to miejsca nieoznakowane, 
ale  nieutrudniające przejście.  
 
Radna Ewa Tkaczyk zapytała, o pobocze przy drodze od 12 do lotniska, ponieważ 
mieszkańcy prosili o wycięcie tam drzew na łuku, oraz wykoszenie poboczy. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że sprawdzą to. Trawy 
zostały na pewno wykoszone. Powiedziała, że nie dostaną pozwolenia na wycinkę drzewa 
jeżeli nie jest w działce drogowej. O pozwolenie może wystąpić właściciel działki na której 
rosną drzewa. Oczywiście sprawdza czy są w działce jakieś drzewa. 
 
Przewodniczący Komisji poprosił panią Dyrektor o dokonanie wizji tej drogi  po większych 
ulewach, bo był tam problem niedrożnych studzienek kanalizacyjnych i zostało to usunięte. 
Natomiast jest tam parę miejsc gdzie są nieodpowiednie spadki, że robią się ogromne bajora, 
które utrzymują się przez kilka dni po ulewach. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że sprawdzą. 
 
Radny Markiewicz Piotr zapytał o drogę Kosów-Augustów, wie że Starosta złożył o 
dofinansowanie tej drogi, chciał wiedzieć czy już w tej sprawie coś wiadomo.  
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że jeszcze niewiedzą. Jak 
będą po przetargu, wtedy wystąpią do gmin  jak będą znać cenę kontraktową najniższego 
Wykonawcy dopiero wtedy wystąpią. 
 
Radny Piotr Markiewicz następnie zapytał o PKP a chodzi o niebezpieczne przejazdy, czy 
powiat rozważa w nich uczestniczyć?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że tak. Dotarło do nich 
pismo budowy wiaduktów nad przejazdami kolejowymi, można składać wnioski. Póki co 
zastanawiają się w których miejscach ten wiadukt byłby zasadny do wybudowania, bo będzie 
to bardzo kosztowne zadanie. 
 
Radny Piotr Markiewicz powiedział, że rozpoczęły się intensywne prace na S12, rozpoczęły 
się badania ekologiczne na terenie gminy poprosił Starostę o prace na temat węzła, który ma 
powstać w Mazowszanach. Prosi o prace, rozmowy z Zarządem Województwa. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że uczestniczyli parę razy i 
przedstawiali swoje stanowisko. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk zapytał o drogę Radom-Cerekiew-Jaszowice, bo niebawem mija 
okres gwarancyjny. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że robili tam już remonty 
cząstkowe i jest tam sporo uwag. Za każdym razem to co wskażą Wykonawca poprawia. 
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Przeglądy się odbywają. Oczywiście całościowego końcowego odbioru nie było jeszcze. 
Okres gwarancji trwa, obserwują, jak coś nowego powstaje zwołują spotkanie gdzie zgłaszają 
uwagi, bo różnie się to może zakończyć. Przyczyną mogą być zmiany zmęczeniowe, które 
mogą świadczyć o tym, że konstrukcja nawierzchni była słabo zaprojektowana. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk powiedział, że zapytał o tę drogę bo kiedyś na sesji była mowa, 
że w tym roku będzie przegląd, fajnie, że trwa jeszcze gwarancja bo można jeszcze cos 
wnosić. Wtedy poprosił, żeby między innymi poprosić go do uczestnictwa w tym przeglądzie 
jak również sołtysów itd. Przy kolejnym przeglądzie bardzo prosi o poinformowanie. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że zwróci uwagę, żeby 
faktycznie powiadamiać o przeglądzie tej drogi. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk zapytał, czy powiat rozmawia z PGiN bo chyba oni o to 
zabiegają, żeby umieścić tam gazociąg w pasie drogowym. Czy takie rozmowy są i czy są 
jakieś konkretne ustalenia?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że sprawy były głośne na 
etapie jak realizowali inwestycję, przystępowali oni wtedy nie mieli projektu, gdyby się udało 
to zrobić w trakcie albo przed, ale oni mieli tylko plany i nie pamięta, żeby po wykonaniu tej 
inwestycji jakiekolwiek rozmowy były. Oczywiście sprawdzi i poinformuje. Bo w tego typu 
sytuacja zawsze występują do Wykonawcy czy wyrażają zgodę. 
 
Radny Tomasz Skiba zapytał o drzewa uschnięte, które są przy drodze Krzyżanowice-
Wierzbica odcinek w Gaworzynie gdzie jest teren zalesiony. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że przekazała do kierownika 
obwodu, na pewno zostały posprzątane gałęzie, które były wycięte i zalegały na poboczu. 
Odnośnie drzew to w tej chwili klasyfikują drzewa do wycinki na następny rok. Oczywiście 
sprawdzi to. 
 
 
 
Po dyskusji wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący Komisji 
zamknął 3 posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i 
Ochrony Ludności  o godz. 12:35. 
 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                                Paweł Górak 


